
Van: marc le clercq m.h.le.clercq@hotmail.nl
Onderwerp: rol ASD bij invoering inburgeringswet

Datum: 12 mei 2021 om 13:31
Aan: Rudolf Jan Boom rjboom@hotmail.com, nelli@nellicooman.nl

Kopie: adeceuster@zeelandnet.nl, Coby van Haasteren Cobyvanhaasteren@hotmail.com, Henk Top tophenk8@gmail.com

Beste collega's,

Naar aanleiding van onze recente brief aan wethouder Schot over de rol van de
ASD bij de invoering van de inburgeringswet heb ik gisteren uitvoerig gesproken
met Peter Kooiman namens de gemeente. Het was een lang, informatief en
prettig gesprek waaruit ik de belangrijkste punten hieronder samenvat. 

1
Peter Kooiman is als extern adviseur ingehuurd voor de periode tot 1 juli 2021.
Echter, het is zo goed als zeker dat zijn contract verlengd wordt tot 1 januari
2022 zodat hij een aantal belangrijke en onderling samenhangende dossiers
goed kan afronden en overdragen. Zo is hij onder meer verantwoordelijk voor:
inburgering, asielopvang, arbeidsmarktbeleid en laaggeletterdheid(!).

2
De verantwoordelijk wethouder voor inburgering is Ankie Smit hoewel Paula
Schot verantwoordelijk is en blijft voor de participatiewet. Over deze
taakverdeling zijn na het vertrek van de vorige wethouder binnen het college
afspraken gemaakt. E.e.a. is echter (nog) niet verwerkt op de gemeentelijke
website.  

3  
Sinds de aankondiging van de invoering van de nieuwe inburgeringswet zijn er
tal van politieke en bestuurlijke ontwikkelingen geweest. De belangrijkste
consequentie daarvan is dat de gemeente aanzienlijk minder beleidsruimte heeft
om eigen keuzes te maken. Dat leidt ertoe dat Het Plan van Aanpak,
implementatie nieuwe inburgeringswet, zoals dat indertijd naar de ASD werd
gestuurd, niet meer actueel is. Dat heeft gevolgen voor de adviesruimte van de
ASD. 

4
De resterende beleidsruimte en dus de adviesruimte voor de ASD ligt op de
volgende terreinen:
* Inkooptrajecten, waarbij bedrijfs- economische perspectieven nogal bepalend
zijn
* Regiefunctie gemeente (bijvoorbeeld huisvesting en uitvoering participatiewet)
* Positie van SMWO in relatie tot Vluchtelingenwerk (draagvlak voor inbedding
Vluchtelingenwerk bij SMWO?)
* Gezondheidssituatie (o.a. de begeleiding van inburgeraars met geestelijke
problematiek).

5
Op de hierboven genoemde terreinen is het instroomvolume van wezenlijk
belang. Momenteel is het volume van de inburgeraars op SD ongeveer 50 per
jaar. Dit aantal zal, afhankelijk van de snelheid waarmee de IND de
achterstanden wegwerkt, de komende tijd dalen naar circa 25 per jaar. Die
fluctuerende volumes maken het moeilijk om voor de langere termijn



fluctuerende volumes maken het moeilijk om voor de langere termijn
inkoopafspraken te maken met aanbieders van diensten. Regionale
samenwerking kan hiervoor uitkomst bieden, maar hoe meer regionale
samenwerking des te beperkter de beleidsruimte van de gemeente wordt.  

6
Naar verwachting zal voor het zomerreces een adviesaanvraag m.b.t. de
invoering van de inburgeringswet naar de ASD worden gezonden. 

7
Van de gelegenheid heb ik nog gebruik gemaakt om aan Peter Kooiman (hij is
momenteel immers ook verantwoordelijk voor laaggeletterdheid!) informatie te
vragen over de situatie op SD. Ik heb hem verzocht om informatie aan te leveren
over de aantallen laaggeletterden op SD, de diversifiëring ervan over
leeftijdsgroepen en over de categorieën " inburgeraars" en "autochtonen", de
beleidsdoelen, de prestatie-indicatoren en het daarbijbehorend
beleidsinstrumentarium.   

Hiermee hoop ik jullie voldoende bijgepraat te hebben voor dit moment. Wordt
vervolgd. 

Groet,
Marc     


